

Call for Support

Model NATO Germany is looking for volunteers to organize the 1st Model NATO Germany from the 27th of November to the 1st of December 2023 as

Regional-Expert in the Academics Department

For the following groups of countries*:

- Group 1** Canada, Norway, Great Britain, USA, Iceland, Sweden, Finland, Denmark
- Group 2** Estonia, Latvia, Lithuania, Poland, Slovakia, Czech Republic, Hungary, Romania
- Group 3** Croatia, Northern Macedonia, Greece, Turkey, Bulgaria, Albania, Montenegro, Slovenia
- Group 4** France, Italy, Spain, Germany, Netherlands, Luxembourg, Portugal, Belgium

**The composition of the country groups is flexible and can be adjusted if necessary.*

As a non-profit organization, we as Model NATO Germany want to do our part in securing a sustainable future for NATO as an institution of collective defense. To achieve this, we want to enhance the understanding of future decision makers as well as interested students from academia and practice regarding NATO's values, political processes and importance for as well as role in global security.

During a 4-day long scenario simulation in English, we are planning to grant 96 students from Germany and other NATO member-states the opportunity to solve a crisis situation by working within the mechanisms and processes of the North Atlantic Treaty Organization. Filling the roles of National Representatives working in delegations, the students will have to coordinate their actions beyond their assigned committees and negotiate their standpoints within both the North Atlantic Council, the Military Committee as well as a scenario-dependent third committee.

As a **regional expert** in the Academics department, your task is to review the country reports submitted by the delegates in preparation for the simulation and to provide feedback. In addition, you will be responsible for preparing the content of one of the country groups, which mainly consists of developing (further) your own regional and country expertise. During the simulation, the regional experts act as contact persons for the delegations on site and are in contact with attending country experts or embassy staff (=back-office). One person from the back-office team is supposed to be the **team leader**, have a rough overview of all regions and is especially entrusted with the coordination before and during the simulation as well as the contact to external experts.

For the position in particular, we are looking for people who have an interest and preferably a prior knowledge of the security and defense policies of various NATO countries. In the best case, the person should be currently studying at a university. The ability to summarize a high level of information and play a "neutral" advisory role to delegations would be beneficial. Organizational and communication skills and, where appropriate, experience in educational work is a plus.



Model NATO Germany

We offer the opportunity to become part of the first Model NATO Germany, acquire valuable experience in project management and expand your regional knowledge in an expert role. In addition, this activity offers working with a great team of students who are passionate about security policy, contact with numerous delegations from NATO member countries, and experience in dealing with exciting issues and ideas in the context of the crisis. There will also be the opportunity to interact with regional experts and representatives of the respective countries as part of the project.

Applications consisting of a short motivation letter (in English max. 300 words) and a CV (1-page; German or English) can be sent by email to lea.konrad@modelnatogermany.de by the **12th of March 2023**. In addition, a prioritization of the above-mentioned country groups for your own assignment must be made in the application. We try to consider this prioritization in the selection as good as possible.

Ausschreibung

Model NATO Germany e.V. sucht nach Unterstützung für die Organisation der 1. Model NATO Germany vom 27. November bis zum 01. Dezember 2023 als

Regionalexperte/in in der Academics Abteilung

Für die folgenden Ländergruppen*:

- Gruppe 1** Kanada, Norwegen, Großbritannien, USA, Island, Schweden, Finnland, Dänemark
- Gruppe 2** Estland, Lettland, Litauen, Polen, Slowakei, Tschechien, Ungarn, Rumänien
- Gruppe 3** Kroatien, Nordmazedonien, Griechenland, Türkei, Bulgarien, Albanien, Montenegro, Slowenien
- Gruppe 4** Frankreich, Italien, Spanien, Deutschland, Niederlande, Luxemburg, Portugal, Belgien

**Die Zusammenstellung der Ländergruppen ist flexibel und kann ggf. angepasst werden.*

Wir möchten unseren Teil beitragen die Anerkennung, das Verständnis und die gesellschaftliche Auseinandersetzung mit der NATO nachhaltig zu fördern. Hierfür haben wir den gemeinnützigen Verein „Model NATO Germany e.V.“ gegründet, dessen Ziel es ist eine Simulation der NATO zu veranstalten. Dadurch wollen wir das Verständnis zukünftige EntscheidungsträgerInnen sowie sicherheitspolitisch Interessierten aus Forschung und Praxis über die Werte, die politischen Prozesse und die Bedeutung der NATO für und die Rolle in der internationalen Sicherheit vertiefen.

Bei der englisch-sprachigen Simulation möchten wir Studierende verschiedener Studienrichtungen zusammenbringen und dem gestiegenen Interesse für Sicherheitspolitik und der NATO ein Forum bieten. Unsere Simulation bietet hierbei Studierenden aus Deutschland und der gesamten NATO-Gemeinschaft die Möglichkeit, anhand eines simulierten Krisenszenarios mehr über die Funktion, die Rolle und die Herausforderungen der Allianz zu erfahren.

Als **Regionalexperte/in** in der Academics Abteilung ist es deine Aufgabe in Vorbereitung der Simulation die von den Delegierten eingereichten Länderreports zu begutachten und Feedback zu geben. Zudem übernimmst du die inhaltliche Vorbereitung für eine der Ländergruppen, die vor allem aus dem Aus- und Aufbau eigener Regional- und Länderexpertise besteht. Während der Simulation fungieren die RegionalexpertInnen als AnsprechpartnerInnen für die Delegationen vor Ort und stehen im Kontakt mit anwesenden LänderexpertInnen oder Botschaftspersonal. Eine Person aus dem Backoffice-Team soll die Team-Leitung übernehmen, einen groben Überblick über alle Regionen haben und ist in besonderer Weise mit der Koordination vorab und während der Simulation sowie dem Kontakt zu externen ExpertInnen betraut.

Grundsätzlich suchen wir nach Personen, die ein Interesse an Sicherheitspolitik sowie der NATO haben und bestenfalls derzeit ein Universitätsstudium absolvieren. Zusätzlich ist ein gewisser Grad an Englisch-Fähigkeiten nötig. Für die Position im speziellen suchen wir nach Personen, die über ein



Model NATO Germany

Interesse und vorzugsweise ein Vorwissen über die Sicherheits- und Verteidigungspolitik verschiedenster NATO-Staaten verfügt. Die Fähigkeit ein hohes Maß an Informationen zu resümieren und eine "neutrale" Beratungsrolle für die Delegationen zu spielen wäre von großem Vorteil. Organisations- und Kommunikationsfähigkeiten und ggf. Erfahrungen in der Bildungsarbeit sind wünschenswert.

Wir bieten die Möglichkeit, ein Teil der ersten Model NATO Germany zu werden, wertvolle Erfahrung im Projektmanagement zu sammeln sowie Regional-Kenntnissen in einer Expertenrolle anzuwenden. Zudem wird im Rahmen dieser Tätigkeit die Arbeit in einem tollen Team von sicherheitspolitisch begeisterten Studierenden, der Kontakt zu zahlreichen Delegationen der NATO-Mitgliedstaaten, und das Behandeln spannender Fragen und Ideen im Rahmen der Krise geboten. Außerdem besteht die Möglichkeit im Rahmen des Projekts mit Regional-ExpertInnen und RepräsentantInnen der jeweiligen Länder in Kontakt zu treten.

Bewerbungen bestehend aus einem kurzen Motivationsschreiben (auf Englisch max. 300 Wörter) und einem Lebenslauf (1 Seite; Deutsch oder Englisch) können per Email an lea.konrad@modelnatogermany.de bis zum **12.03.2023** versendet werden. Darüber hinaus muss in der Bewerbung eine Priorisierung der oben angegebenen Ländergruppen für den eigenen Einsatz vorgenommen werden. Wir versuchen diese Priorisierung bei der Auswahl bestmöglich zu berücksichtigen.